
Protokoll kretsstämma Naturskyddsföreningen Roslagen

2024-03-20 kl. 18:00 på Färsna gård (Lagårn)
Deltagare: 26 föreningsmedlemmar enligt närvarolista
Föredrag: Fredrik Loberg utifrån sin bok Planetskötarna

1. Stämmans öppnande
Ola Nordstrand hälsade alla välkomna och förklarade stämman öppnad.

2. Val av ordförande för stämman
Kristina Mattsson valdes till ordförande.

3. Fastställande av dagordning
Dagordningen fastställdes efter tillägg av punkt 15a. Val av suppleanter.

4. Anmälan om valberedningens förslag till sekreterare för stämman
Hannes Tollbring valdes till sekreterare.

5. Val av två justerare att jämte stämmans ordförande justera protokollet
Agneta Falk och Rolf Embro valdes till justerare.

6. Fråga om stämman blivit behörigen utlyst
Stadgarna säger 30 dagar innan mötet, vilket genomfördes via e-postutskick (1070 adresser) i
form av Månadsbrevet, på hemsidan och sedan i vårprogrammet. Stämman ansågs därmed
ha blivit behörigen utlyst.

7. Styrelsens verksamhetsberättelse
Ola redogjorde för verksamhetsberättelsen 2023:

▪ 1688 st medlemmar räknat i februari, en liten minskning (1748 st
2023).

▪ Ola gick igenom olika verksamhetsträffar; föredrag med Kristoffer
Stighäll, besök till Nils Hydén, styrelsemöte vid Växplats Nybyn.

▪ Agneta Wahlström, ensam i valberedningen, en utmanande uppgift.
▪ Representation: Lena Franzén, Rolf Embro i Naturvårdsstiftelsen för

RNF.
▪ Naturvårdsrådet: Ola Nordstrand, del av Naturvårdsstiftelsen.
▪ Ängsö skötselråd: Kjell Färnkvist (representant för RNF).
▪ Programmet: trycktes för två perioder under året. Ingen jättestor

kostnad i sig med tryckningen, men portokostnaden var den större
utgiften.

▪ Sociala medier: vi siktar på att bli bättre med användandet, och att nå
ut till fler. Olika forum/plattformer.



▪ Synlighet: Vi har varit synliga och aktiva i exempelvis Mitt Roslagen,
men även aktiva i andra sammanhang och samarbeten. Think Pink
m.m.

▪ Klimatveckan med många medarrangörer genomfördes i oktober.
▪ Kläppenstugan: Sofia Gröhn ansvarar, fortsatt fullbokat. Vi har fått

sätta upp gränser för hur det sköts, när folk kan boka osv. Vi behöver
lägga in en satsning på underhållet av stugan. Styrelsen jobbar vidare
med detta.

▪ Roslagens naturvårdspris: vi jobbar på att ha ett fortsatt samarbete
med NT. Det har efterfrågats.

▪ Aktivitetsgrupper: Skogsgruppen: Per Bengtson berättade om
värdeord och fokuspunkter. I nuläget en löst sammansatt grupp, men
det sker mycket skogsrelaterat inom kommunens gränser. Per listade
upp en del ”skogssegrar”, positiva utvecklingar, intressanta händelser,
viktiga aktiviter, naturvård Grundsjömossarna, Färsnaskogen - äntligen
ett naturreservat! Solcellsgruppen: Ola gick igenom lite kort om
studiebesök och en del aktiviteter, Tiit Nurmela och Tage Sundblom
har tagit emot studeibesök under året. Roslagens klimatgrupp: Kalle
Güettler började med att berätta om Sveriges största solcellspark som
snart invigs (innan sommaren) utanför Hallstavik. Kalle brättade lite
kort om gruppens uppkomst, studiecirklar, hur de träffas och verkar
tillsammans varje fredag nu, utanför Stadsbiblioteket, och inleder på
Companioon – tidigare varje lördag på Stora torget. Mål att verka
lokalt, i organiserade former, med en vilja att öppna upp för samtal och
sprida information. Nå ut till alla olika åldrar och målgrupper.
Anordnade Klimatveckan 2023. Mål att samla och komma i dialog med
folk, vilket samordnades tillsammans med flera andra föreningar.
Utvärderingar om tidpunkt, svårt att lägga in det en tid som inte
konkurrerar med annat. Kommande aktivitet på Stadsbiblioteket, med
en bibliotikarie som fokuserar på böcker, klimat och barn – hur kan vi
tala med barn om det som sker runt oss? Politikerutfrågning på gång
igen, den 16e maj. Nämner kommunens nya mål om minskning av de
samlade klimatutsläppen. Ängsgruppen: Lena gick igenom och
berättade om gruppens aktiviteter och mål. Aktiva i gruppen har ökat,
och intresset i kommunen verkar också växa.

▪ Projekt: Far och son Stighäll, Christer och Kristoffer, drivande i att
komma på och hålla i viktiga projekt.

▪ Remissvar: Översiktsplanen 2050, Väg 77 framflyttat till 2027,
samarbetat med ROF, dyker upp olika vid olika tillfällen, även
samarbete med Stockholms svampvänner, 15 st ärenden som gått
igenom - hindrade avverkningar av viktiga och värdefulla skogar.

Verksamhetsberättelsen lades till handlingarna.

8. Fastställande av resultat- och balansräkningar
Susanne Ortmanns berättade att det skiljer sig i balansräkningen jämfört med 2022. 2023
finns projekten med som en skuld medan de 2022 räknades in i reultatet. Projekten ska



framöver räknas separat i bokföringen. Fonden har ökat aningen i värde igen. Några frågor
om ekonomin och hur det fungerar, skillnader mellan 2022 och 2023, besvarades av kassören
som redovisade ett minusreslutat för 2023 på lite drygt 29 000 kr. Styrelsen jobbar vidare
med att titta på om pengarna på sparkontot kan placeras på ett konto med lite bättre ränta.
Resultat- och balansräkningen fastställdes av stämman.

9. Revisorernas berättelse
Dan Johansson gick igenom lite om revisorernas arbete, läste upp revisionsberättelsen och
redovisningen ansågs korrekt. De rekommenderar att resultat- och balansräkningen fastställs.
Revisorerna rekommenderar att styrelsen beviljas ansvarsfrihet för 2023 års förvaltning.

10. Fråga om ansvarsfrihet för redovisade års förvaltning
Stämman beviljade styrelsen ansvarsfrihet för 2023 års förvaltning.

11. Fastställande av verksamhetsplan
Ola gick igenom verksamhetsplanen och den behandlas i styrelsen varje år för att vara ett
levande dokument. Verksamhetsplanen och aktivitetsdelen, några delar har skrivits om och
gjort det bredare, för att göra det mer aktuellt. Om Klimatgruppen, Kläppenstugen, och
önskningar om Östersjöinriktningar. Fråga om plan och idéer för barninriktade satsningar för
Kläppenstugan. Styrelsen får ta vidare den önskan och den frågan. Verksamhetsplanen
fastställdes.

12. Beslut om antalet styrelseledamöter och mandatperiod för dessa
Stämman beslutade att styrelsen ska innehålla åtta ledamöter inkl ordförande på en
mandatperiod på två år.

13. Val av ordförande för kretsen, tillika ordförande i styrelsen
Till ordförande för kretsen tillika styrelsen valdes Ola Nordstrand för två år.

14. Val av övriga styrelseledamöter
Till övriga ledamöter för en tid av två år omvaldes Lena Franzén och Jana Weiss.
Som övrig ledamot för en tid av två år valdes Kalle Güttler (nyval efter Åsa Mikko).

15. Eventuella fyllnadsval
Som ledamöter för en tid av ett år valdes Hannes Tollbring (fyllnadsval efter Stefan
Thörnsten) och Lisa Nordstrand (fyllnadsval efter Victoria Janson).

15a Val av suppleanter
Till suppleant för en tid av ett år valdes Jörg Hellqvist.

16. Val av två revisorer och två revisorssuppleanter
Val av Dan Johansson till revisor för en tid av ett år (omva).
Val av Lars Borgersen till revisor för en tid av ett år (omval).
Val av Kai Larsson till revisorssuppleant för en tid av ett år (omval).
Val av Susanne Ortmanns till revisorssuppleant för en tid av ett år (nyval).



17. Val av valberedning
Val av Agneta Wahlström till valberedning för en tid av ett år.
Stämman beslutade att ansvaret delegeras till styrelsen att arbeta vidare med att hitta fler
personer till valberedningen. Stämman har förtroende för att styrelsen tar på sig ansvaret för
att lösa detta.

18. Ärenden som styrelsen förelägger stämman.
Inga ärenden

19. Ärenden som väckts genom motion
Inga inkomna motioner.

20. Övriga frågor
En fråga ställdes om årsavgiften, som enligt frågeställaren inte har höjts någonsin. En

kommentar inkom från Per Bengtson att avgiften har höjts något och att detta sker centralt.

21. Stämmans avslutande
Mötesordförande Kristina Mattsson förklarade stämman avslutad efter att mötesordförande,
avgående från styrelsen, kassör m fl tilldelats gåva och varsin kvist ormhassel.

Vid protokollet, Justeras,

Hannes Tollbring, Kristina Mattsson,
mötessekreterare mötesordförande

Agneta Falk

Rolf Embro


